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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit gondol erről, Miniszterelnök Úr?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Minden bizonnyal Ön előtt is ismeretes, hogy Siófokon, az Országos Meteorológiai Szolgálat vihar-
előrejelző  obszervatóriuma tőszomszédságában egy ötszintes  apartmanház megépítését  tervezi  a
tulajdonos. Bár az építkezés veszélyeire és következményeire a szakemberek többször felhívták a
figyelmet  – és  tiltakozik  a  beruházás  ellen többek között  a  Balatoni  Fejlesztési  Tanács  elnöke,
Siófok  város  polgármestere,  a  Közép-dunántúli  Vízügyi  Igazgatóság,  a  Magyar  Tudományos
Akadémia elnöke, a Balatoni Fejlesztési Tanács és civilek is –, a tulajdonos nem áll el építkezési
szándékától, annak ellenére, hogy emberi életeket veszélyeztethet.

Orbán Balázs államtitkár úr néhány hete a Parlamentben arra a kérdésemre, hogy szándékozik-e az
állam  közbelépni  és  megmenteni  a  Balatoni  viharjelzést,  úgy  fogalmazott:  „Semmilyen  életre,
egészségre  veszélyes  tevékenység  nem  valósulhatott  meg  ott  eddig  sem,  és  nem  is  fog
megvalósulni.” Ezzel szemben az agrárminiszter e témával kapcsolatban feltett írásbeli kérdésemre
(amelyet itt  elolvashat T. Miniszterelnök Úr: https://www.parlament.hu/irom41/11287/11287.pdf,)
azt válaszolta, hogy “a minisztérium, mint elsősorban jogalkotásért felelős szerv nem rendelkezik
feladat- és hatáskörrel egyedi eljárásokban felmerülő jogkérdések eldöntése terén.”

Mivel  a  tulajdonos  érvényes  építési  engedéllyel  rendelkezik,  és  bármikor  megkezdheti  az
építkezést, mi úgy látjuk, hogy jelenleg, aki a legtöbbet teheti ebben az ügyben, az a magyar állam,
mégpedig azzal,  hogy kisajátítja  a  területet.  És  ha már kisajátítja,  kérjük,  adja  vissza azoknak,
akiket valóban megillet:  a magyar embereknek, a horgászoknak, a fürdőzőknek, hogy szabadon
használhassák, és végre jó célt szolgáljon a földterület.



Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Bízom benne, Ön is egyetért azzal, hogy a Balaton a mi nemzeti kincsünk, és a balatoni viharjelzés
közügy, megvédése állami érdek, a balatoni fürdőzők, a horgászok és a hajósok biztonsága pedig
mindennél fontosabb. Kérdezem ezért Tisztelt Miniszterelnök Urat, hogy:

1.  Miért  hagyják,  hogy  szakmai  érvek  helyett  egyéni  szempontok  kerüljenek  előtérbe,
veszélyeztetve másokat és a Balatont?

2. Mi a fontosabb Önöknek, az emberélet és a viharjelzések pontossága, vagy ennek a teleknek a
beépítése?

3. Szándékozik-e a kormány kisajátítani a földterületet, megmentve ezzel a balatoni viharjelzést a
fürdőzők, a horgászok és a hajósok védelme érdekében?

Várom érdemi válaszát!
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